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RUSKO: Ruský oligarcha vlastniaci fabriky na výrobu hnojív Andrej Melničenko varuje, že ak sa
konflikt na Ukrajine čoskoro neskončí, tak svet čaká vážna potravinová kríza.

„Udalosti na Ukrajine sú skutočne tragické,“ komentoval Melničenko pre portál MSN
prostredníctvom svojho hovorcu.

„Súrne potrebujeme mier. Ako Rus podľa občianstva, Bielorus podľa miesta narodenia a Ukrajinec
krvou, cítim veľkú bolesť a nechce sa mi veriť, keď vidím bratovražednú vojnu, v ktorej umierajú
ľudia.“

Melničenko hovorí, že jednou z „obetí“ vojny bude poľnohospodárstvo a potraviny, nakoľko Rusko
a Ukrajina spolu dodávajú kľúčové komponenty pre globálny potravinársky reťazec.

Hádzaním celej viny na vojnu a nespomenúc, že rastúce ceny a inflácia sú aj priamym dôsledkom
korupcie na Wall Street a politiky centrálnych bánk v bezbrehom tlačení nových peňazí, sa
v podstate pridal na stranu korporátnych médií, ktoré tiež celú vinu zvaľujú na vojnu.

Melničenko ako zakladateľ najväčších firiem na produkciu hnojív a uhlia EuroChem a SUEK patrí
medzi tých Rusov, na ktorých boli uvalené sankcie Západu pre vojnu na Ukrajine. Aby mohol
pokračovať v zarábaní peňazí, tak pochopiteľne potrebuje, aby vojna skončila.

 

 

O koľko viac vzrastú ceny než sa dostaneme na bod zlomu?
Inflačné tlaky boli silné už počas pandémie a od invázie na Ukrajinu sa ešte viac zosilnili. To
umožnilo médiám hlavného prúdu celkom zvaliť vinu na vojnu dúfajúc, že ľudia zabudnú na
pandémiu.

Dnešná situácia je však následkom aj finančného kolapsu z roku 2008, ktorý nebol nikdy riadne
vyriešený a tiež následkom 100 ročného súkromného vlastníctva centrálnych bánk.

Hovoria nám, že by sme všetci mali viniť iba Putina za prudko rastúce ceny palív, plynu, potravín, za
problémy v dodávateľských reťazcoch a teraz aj za zastavené ruské exporty hnojív kvôli západným
sankciám na Rusko.
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Skutočnosť je však komplikovanejšia, ide o súbeh viacerých nepriaznivých faktorov, nielen vojny.

Ceny pšenice a kukurice pokračujú v raste, podobne ako ceny hnojív. Rusko vraj zodpovedá za 13%
svetovej produkcie draslíka, fosforu a dusíka, čo sú 3 kľúčové poľnohospodárske vstupy potrebné pre
intenzívne poľnohospodárstvo.

„Poľnohospodárska produkcia silne závisí na zemnom plyne, ktorého cena v poslednom období kvôli
konfliktu na Ukrajine tiež výrazne narástla,“ uvádza MSN.

Kým USA sú v produkcii pšenice na druhom mieste, hneď za Ruskom, ani to nemusí Amerike stačiť
vykompenzovať stratu ruského exportu. Nedávno ruské Ministerstvo obchodu a hospodárstva
požiadalo o zastavenie všetkého exportu hnojív, ako sme o tom pred časom informovali.

„Toto teraz povedie k ešte väčšej inflácii v Európe a pravdepodobne aj k nedostatku potravín
v najchudobnejších krajinách sveta,“ varuje Melničenko.

Po zavedení sankcií Melničenko rezignoval na svoje pozície ako člen predstavenstva a hlavný
akcionár oboch korporátnych gigantov EuroChem a SUEK. EuroChem patrí k 5 najväčším
producentom hnojív na svete.

Ako jeden komentujúci pod článkom na portáli Natural News poznamenal, v apríli 2022 by sa mali
exporty hnojív z Ruska obnoviť. Lenže dovtedy bude Rusko zrejme kompletne odpojené od SWIFT-u,
čo platby ešte viac predĺži.

„Mnohé družstvá v USA v 90-tych rokoch minulého storočia zbankrotovali kvôli vládnym
subvenciám, trhovým manipuláciám, konsolidácii výroby mäsa a obalov, reguláciám životného
prostredia a výrobe hnojív“ dodal ďalší komentujúci, aby objasnil, ako došlo k úpadku amerického
poľnohospodárskeho sektora.

Záver
Čo sa týka úpadku roľníckych družstiev v bývalom Československu, tak ten bol spôsobený hlavne
politickými tlakmi na ničenie našej niekdajšej potravinovej sebestačnosti a otvorenie trhu pre
nekvalitné potravinárske výrobky zo Západu.

Každopádne, čakajú nás veľmi pohnuté časy. Ľudia by sa preto mali čím skôr začať zaoberať, ako si
zabezpečia dostatok cenovo dostupných potravín. Jedným takým osvedčeným spôsobom je obnoviť
pestovanie vlastných plodín.

Nastane opätovný rozkvet záhradkárstva a domáceho chovateľstva, ako tomu bolo kedysi? Nakoniec,
prechod od globálnej k lokálnej produkcii potravín môže byť pozitívom.
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